
Protokół z XIV posiedzenia 
Poznańskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego 

 

 
Przebieg spotkania: 
 
1. Pani Ewa Gałka, Przewodnicząca Poznańskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego,          
przywitała wszystkich obecnych i przedstawiła harmonogram posiedzenia: 

● Pomysł nagradzania Nauczycieli - Społeczników - prezentacja inicjatywy KDO przy          
Wydziale Oświaty 

● Informacja nt. umów UMP z NGO w okresie pandemii za 2020 r. 
● Podsumowanie pracy rady 
● Wpływ uchwał PRDPP i KDO na realizację miejskich polityk - dyskusja 
● Określenie zasad wyboru dokumentów do opiniowania przez PRDPP - dyskusja 

Na wniosek Pani Ewy Gałki odbyło się głosowanie nad wprowadzeniem dodatkowego           
punktu do porządku obrad w brzmieniu: Programowanie Funduszy Unijnych dla NGO  
w perspektywie 2021-2027 w aspekcie zmniejszenia wymiaru wielkości przyznawanych         
środków na terenie między innymi Wielkopolski. Pismo dotyczące stworzenia mechanizmu          
wspierającego NGO w aplikowaniu o fundusze unijne.  

Przebieg głosowania: 
ZA - 11 osób 
Przeciw - 0 osób 
Wstrzymało się od głosu - 0 osób 
Dodatkowy punkt do porządku obrad został wprowadzony. 

2. Pani Ewa Gałka przybliżyła założenia pomysłu nagradzania Nauczycieli - Społeczników - 
prezentacja inicjatywy KDO przy Wydziale Oświaty między innymi na podstawie przesłanego 
do prezydium rady regulaminu. Ze względu na nieobecność przedstawiciela KDO, który miał 
prezentować inicjatywę, wsparcia informacyjnego udzieliły Pani Edyta Czernecka oraz pani 
Anna Maria Szymkowiak. 

Pan Przemysław Aleksandrowicz zaproponował doprecyzowanie brzmienia uchwały       
o sformułowanie: jednocześnie rekomendujemy uwzględnienie możliwości zgłaszania       
kandydatów przez organizacje z terenu Miasta Poznania niebędące członkami KDO przy           
Wydziale Oświaty.  

Głosowanie nad uchwałą 2/2021 w sprawie rekomendacji stanowiska Komisji Dialogu          
Obywatelskiego przy Wydziale Oświaty dotyczącego nagradzania Nauczycieli -        
Społeczników z uwzględnieniem dodatkowego zapisu dotyczącego możliwości zgłaszania        
kandydatów przez NGO z terenu Miasta Poznania niebędących członkami KDO przy           
Wydziale Oświaty.  
 
Przebieg głosowania: 

Data 08.02.2020 r.  
Miejsce Posiedzenie zdalne 
Prowadzący Ewa Gałka  
Uczestnicy Według załączonej listy obecności 



ZA - 11 osób 
Przeciw - 0 osób 
Wstrzymało się od głosu - 0 osób 
Uchwała została przyjęta. 

3. Prezentacja Oddziału Koordynacji Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi dotycząca         
monitoringu sytuacji związanej z epidemia COVID-19 przeprowadzona przez panią Agatę          
Patelkę. Załącznik nr. 2 do niniejszego protokołu - prezentacja wersja uzupełniona           
“Monitoring Sytuacji związanej z epidemią COVID-19”. 

Pani Justyna Makowska uzupełniając przedstawione dane wskazała, że Wydział Kultury          
w roku 2020 ogłosił dwa nabory stypendialne: 1 - Stypendia dla młodych twórców do 31 roku                
życia, 2 - dodatkowy nabór stypendialny w porozumieniu z Radą Miasta dla twórców bez              
limitu wiekowego. Na rok 2021 są również planowane dwa nabory.  

Pani Justyna Kalina Ochędzan odnosząc się do prezentacji, zaproponowała obszary i dane            
do doprecyzowania. Załączona wersja prezentacji zawiera rozbudowaną wersję o informacje          
i dane. 

W wypowiedzi Pani Aleksandry Orchowskiej wybrzmiała potrzeba monitorowania sytuacji         
NGO również w trybie bieżącym, tak by nie tylko w perspektywie retrospektywnej odnosić się              
do sytuacji, ale móc ją kontrolować i reagować..  

Pani Magdalena Pietrusik-Adamska odnosząc się do monitoringu w Wydziale Zdrowia          
i Spraw Społecznych oraz zadanych pytań, wskazała, że liczba ofert zgłaszanych           
w bieżącym roku, w otwartych konkursach, w porównaniu do roku 2020 nie zmalała,             
a w niektórych konkursach nawet wzrosła. Organizacje wykazują się elastycznością          
w odpowiedzi na sytuację pandemiczną, przemodelowując swoje działanie, dostsowując         
swoje działania do warunków pandemicznych. Do 30 stycznia 2021 wpływały sprawozdania           
końcowe i częściowe z realizowanych projektów. Z niektórymi organizacjami były          
podpisywane nawet kilkukrotnie aneksy uwzględniające modyfikację realizowanych       
projektów, dostosowując je do realiów reżimu sanitarnego. W pojedynczych przypadkach nie           
udało się zrealizować założonych przedsięwzięć, pomimo aneksowania umów.  

Pani Aleksandra Orchowska podjęła dyskusję na temat realizowanych przez WZiSS          
możliwości, negocjacji i aneksowania umów, które dla organizacji były korzystne. 

Pani Justyna Makowska wskazała, poziom realizacji projektów w Wydziale Kultury. Projekty           
w większości zostały zrealizowane, głównie transponując swoją formułę na tryb on-line. Nie            
odbyły się duże zaplanowane wydarzenia plenerowe, o charakterze imprez masowych, które           
w swoim założeniu nie mogły funkcjonować w wersji internetowej. Wybrzmiało, że           
doświadczenia roku 2020 dało możliwość diagnozy grup odbiorców poszczególnych         
wydarzeń. Zostały zorganizowane warsztaty wyposażające uczestników w wiedzę i         
narzędzia umożliwiające i ułatwiające organizacjom realizację wydarzeń w formie on-line.          
354 ofert zostało złożonych w ogłoszonym pod koniec roku 2020 konkursie na powierzenie,             
czyli zgodnie z ustaleniami bez wymaganego wkładu własnego. Dofinansowane zostały          
projekty zakładające możliwość realizacji działań hybrydowo, lub on-line, gdy obostrzenia          
reżimu sanitarnego uniemożliwiają inne formy realizacji. Został ogłoszony jedne nabór na           
wszystkie priorytety wpisane do Rocznego Planu Współpracy z Organizacjami         



Pozarządowymi. Liczba złożonych ofert jest porównywalna z tą z ubiegłego roku, z uwagą,             
że wszystkie oferty opiewały na budżety dużo wyższe niż w ubiegłym roku, od 20% do               
50%.Wzrosły koszty osobowe.  

Pani Marzena Warchoł przedstawiając sytuację w Wydziale Sportu wskazała na ścisłą           
współpracę z klubami sportowymi. W odpowiedzi na obostrzenia pandemiczne w pierwszym           
etapie wszystkie zajęcia i aktywności były zawieszone. Mocno była podkreślana gotowość do            
aneksowania umów z opcją przedłużania terminów realizacji zadań. Trzy organizacje nie           
realizowały zadań, ze względu na specyfikę i niemożliwość przełożenia na inny termin i tryb.              
Nie podpisane umowy obejmowały jednorazowe imprezy sportowe. Ze względu na niepewną           
sytuację i warunki epidemiologiczne, organizatorzy nie podejmowali ryzyka. W dużej mierze           
zostały uruchomione formy zdalne i alternatywne. Nie było takiego dużego zagrożenia, jak na             
początku było prognozowane w realizacji projektów.  

W odpowiedzi na pytania i sugestie Pani Justyna Kalina Ochędzan prezentacja Oddziału            
Koordynacji Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi została uzupełniona. Zostało        
wskazane, że możliwość aneksowania umów jest prawem ustawowym. Wybrzmiała kwestia          
mniej rygorystycznego podchodzenia do sprawozdań składanych przez NGO        
z realizowanych projektów w okresie trwania pandemii. Wskazanie na potrzebę wsparcia           
organizacji w trybie COVIDowym, oraz ogłaszania konkursów w trybie powierzania zadań.           
Informacja o zjawisku wycofywania się ludzi z formuły klasycznego wolontariatu,          
niepewność, oraz zmiany w tym obszarze, w aspekcie wykazywania ewentualnego wkładu           
własnego w formie wolontariatu. Nieumiejętność organizacji w dostosowaniu wolontariatu do          
warunków obostrzeń COVIDowych, Potrzeba wprowadzania wolontariatu świadczonego       
on-line. Zaznaczona została również kwestia promocji umów o pracę w środowisku           
organizacji społecznych oraz doszacowywania wysokości wynagrodzeń. Ważny aspekt w         
perspektywie organizowania i oceniania ofert w otwartych konkursach.  

Pani Magdalena Pietrusik-Adamska zaznaczyła, że w aspekcie interpretacji osiąganych         
rezultatów wykazywanych przez NGO w składanych sprawozdaniach, jest ona realizowana          
na korzyść organizacji. W kwestii liberalizacji aspektów podlegających pod kontrole RIO, tu            
obligujące będzie pisemne stanowisko Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

Pani Edyta Czernecka zasygnalizowała aspekt wykorzystania podpisu kwalifikowanego        
w przesyłaniu dokumentów i dostarczania niezbędnej dokumentacji projektowej i wnioskowej          
drogą internetową. Temat zostanie omówiony w trybie przewidzianym w rocznym planie           
pracy PRDPP.  

4. Podsumowanie prac PRDPP zaprezentowane przez panią Annę Marię Szymkowiak          
w formie opracowania - załącznik nr 3. 

5. Pani Ewa Gałka przedstawiła propozycję uchwały dotyczącej funduszy Unijnych          
w nawiązaniu do przesłanej do Członków Rady wersji roboczej pisma. Treść pisma obejmuje             
wyrażenie zaniepokojenia drastycznie niskim poziomem alokacji środków planowanych dla         
projektowanego Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Wielkopolskiego na       
lata 2021-2027 oraz wysokości wkładu własnego. Pismo zostanie wysłane do Prezesa Rady            
Ministrów RP. 

Głosowanie nad uchwałą 3/2021 w sprawie wystosowania pisma do Prezesa Rady Ministra            



obejmującego prezentację stanowiska zaniepokojenia drastycznie niskim poziomem alokacji        
środków planowanych dla projektowanego Regionalnego Programu Operacyjnego       
Województwa Wielkopolskiego na lata 2021-2027 

Przebieg głosowania: 
ZA - 11 osób 
Przeciw - 0 osób 
Wstrzymało się od głosu - 1 osoba 
Uchwała została przyjęta 

Propozycja pani Justyny Kaliny Ochędzan opracowania uchwały w formie wniosku do           
Prezydenta Miasta Poznania oraz Marszałka Województwa Wielkopolskiego o utworzenie         
funduszu dla NGO w ramach wnoszenia wkładu własnego. Wywiązał się dyskusja dotycząca            
poparcia dla tej inicjatywy i wypracowania rekomendacji PRDPP. 

6. Prezentacja i dyskusja nad treścią Uchwały. Głosowanie nad uchwałą 4/2021 w sprawie             
powołania zespołu roboczego ds. wypracowania koncepcji Centrum Wspierania Organizacji         
Pozarządowych i Wolontariatu. 

Przebieg głosowania: 
ZA - 12 osób 
Przeciw - 0 osób 
Wstrzymało się od głosu - 0 osób 
Uchwała została przyjęta. 

7. Głosowanie nad uchwałą 5/2021 w sprawie powołania zespołu roboczego ds.           
wypracowania koncepcji Poznańskiego Targu Dobra w roku 2021 

Przebieg głosowania: 
ZA - 12 osób 
Przeciw - 0 osób 
Wstrzymało się od głosu - 0 osób 
Uchwała została przyjęta. 

 
8. Padły propozycje tematów, które warto byłoby podjąć na kolejnych spotkaniach Rady.  

- Informacja od ZKZL ile organizacji skorzystało z programu tarczy lokalowej -           
przekazanie informacji OKWzOP 

- współpraca PRDPP z ZDMem ( opcja powołania zespołu roboczego) - opracowanie           
p. Edyta Czernecka - w trybie głosowania obiegowego 

- Zaproszenie na spotkanie zespołu do spraw polityki lokalowej zostanie przekazane w           
najbliższych dniach.Dokumenty będą przekazane z możliwością wcześniejszego       
zapoznania się z nimi.  

Spotkanie zostało zakończone przez Panią Ewę Gałkę, która podziękowała uczestnikom za           
udział w posiedzeniu, jednocześnie zapraszając na kolejne, zaplanowane na 15.03.2021. 
 
 
Załączniki: 
 



1. Uchwała 2/2021 w sprawie rekomendacji stanowiska Komisji Dialogu Obywatelskiego przy          
Wydziale Oświaty dotyczącego nagradzania Nauczycieli - Społeczników  
 

2. Prezentacja - “Monitoring Sytuacji związanej z epidemią COVID-19” - Oddziału Koordynacji           
Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 

3. Podsumowanie Prac PRDPP za rok 2021 - opracowanie p. Anna Maria Szymkowiak  

4. Uchwała 3/2021 w sprawie wystosowania pisma do Prezesa Rady Ministra obejmującego           
prezentację stanowiska zaniepokojenia drastycznie niskim poziomem alokacji środków        
planowanych dla projektowanego Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa       
Wielkopolskiego na lata 2021-2027 

5.  Uchwała 4/2021 w sprawie powołania zespołu roboczego ds. wypracowania koncepcji 
Centrum Wspierania Organizacji Pozarządowych i Wolontariatu. 

6. Uchwała 5/2021 w sprawie powołania zespołu roboczego ds. wypracowania koncepcji 
Poznańskiego Targu Dobra w roku 2021 

Przewodnicząca 
Poznańskiej Rady Działalności 

Pożytku Publicznego 
 

(-) Ewa Gałka 
 
 

 
 
Sporządziła: 
Ewa Jańczak, OKWzOP, tel. 61 – 878-4236 


